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Terpentin förekommer mycket sällan här & noteras icke i marknaden.
Handsågade Bräder har jag icke utsigt att sälja.

Med sann Högaktning
F. K. Nybom
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HUB, JV$ handskriflssamling

Helsingfors
Senator Snellman.

Herrarnes härvaro nödig vid frågor om Jernväg. Grefven ber Herrarne
skynda med hitresans möjliggörande. Time money

Stjernvall
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Ärade Bror.

1 anledning af Din skrifvelse rörande uppköpet af 2 000 tunno>r råg,
anser jag mig böra redogöra för Länestyrelsens åtgärder och de
föreskrifter, hvarpå desamma sig grundat.

1 Finans Expeditionens d<en> 18 Sept<ember> aflåtne skrifvelse heter 30

det: Jemte afgifven berättelse om årsvextens beskaffenhet i Tavaste
hus> län har Guv<ernöre>n, enär brist pci råg till brödföda under
inst<undande> vinter förmodas blifva inom länet rådande, — hemställt
om icke förrädet af råg i kronomagasinet kunde till 2 000 t<unno>r lidet
i Nåd<iga kungörelsen> 16 Jan<uari> 1861 för Tav<astehus’ län stadgade
belopp. uppbringas genom uppköp efter slutad skörd. Och som vid
föredragningen af detta ärende, K<ejserliga Senaten ansett det vara
lämpligt att till utsäde tjenlig råg, som vanligen kort efter skörden af
jordbrukare, hvilka vore i beho af penningar, utbjudes till lågt pris,
blefve för kronans räkning uppköpt för att hållas i beredskap till 40

brödföda och utsäde, — har K<ejserliga> Senaten velat hafva Guv<ernö
re>n anbefaldt att låta, på sätt Guv<ernören lämpligast finner, inför
skaffa anbud afvederb<öran)de spekulanter till hvad pris de vore villige
att till Tavastehus’ kronomagasin leverera ända till 2 000 t<unno>r dylik
råg samt att härom sedan hos K<ejserliga> Senaten anmäla.

Dä nu denna skrifvelse, den K<ejserliga> Senaten anbefaller inför
skaffa anbud pä leverans af 2 000 t<unno>r råg till Tavastehus
kronomagasin, utgjorde svar på vär framställning att detta magasins
förräder borde bringas just till nämnde belopp, — var det väl helt
naturligt att vi fattade saken sä som skulle Senaten beslutit att för detta 50

läns behofver förstärka magasinets förråder.
Hvad sedai vidkommer vårt tillgörande i saken, sä hafva vi sökt att

punktligen fullgöra Senatens förskrift. Vi hafva skriftligen vändt oss till
alla de possessionater och löntagare, hvilka förut kunnat aflåt råg,
men hittills har nästan öfverallt nekande svar ingått. Någon kungörelse
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ang<ående> uppköp af råg är ej utfärdad.
Slutiigen har jag bordt tillägga, att då K<ejserliga> Senaten uttryckli

gen föreskrifvit att vi skulle införskaffa anbud af vederb<öran>de
spekulanter och härom sedermera hos K<ejserliga) Senaten anmäta, kan
K<ejseriiga> Senaten vara fullkomligt förvissad, att vi ej skola skrida till
uppköp, utan att dertili hafva blifvit bemyndigade.

För öfrigt har jag beträffande ztndsättningsåtgärder både munteligen
och skriftiigen (uti tvänne cirkulärer) förständigat vederb<öran>de,
bland annat, att Styrelsens disponibia tillgånger tagas i anspråk för de

10 nordliga länen och att kommunerna inom Tav<astehus> iän böra
försöka hjelpa sig sjelfva och ej väntci understöd af kronan. Men hvem
förmår förutsäga huru stor nöden kan blifva och ansågo vi derföre
kronans förråder böra ökas till det stadgade beloppet.

Jag vili begagna detta tillfälle att äfven framföra min tacksamhet för
renhissen af profver pi blårgarns väjnader. De hafva varit mycket
efterlängtade, hvai;före jag hoppas framgång af denna industri. Jag har
skyndat att distribuera profver och de tryckta anvisningarne till alla
kommunalstyrelser och fattigdirektioner. Handlanden Lönholtz har
benäget lofvat att härstädes på anvisadt ställe af enskilte uppköpa

20 dylika biårgarnsväfnader samt genast oajkortadt betala det i anvis
ningen uppgifna och å alla distribuerade profstycken tecknade priset,
ätagande sig Lönholtz att pä egen bekostnad föranstalta varans export.

För att befrämja inhemska slöjdalsters afsättning under dessa pening
fattiga tider har här varit öppnad aktieteckning till ett »bolag för inköp
af allmogens slöjdalster». Då nära nog hela det antal aktier, hvilket
ansågs böra utgöra minimum innan bolaget kunde konstituera sig, är
tecknadt och en Bestyrelse på förhand redan utsedd samt förslag till
stadgar utarbetadt, hoppas jag att ett dylikt bolag skail kunna komma
här till stånd. Ressurserna äro visserligen små, men man viil dock

30 försöka.
Med sann högaktning och vänskap

Din tjenare
H. Molander

Tavastehus den 20 Okt. 1867.

P. S. Det skulle vara mig särdeles kärt att kunna i dessa bedröffiga tider
meddela något som vittnade om sjelfansträngning. Jag hoppas äfven
blifva i tillfälle att lemna en öfversigt af hvad hvarje kommun gjort till
sin sjeI!järsörjning.
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KI. 11 förliden qväll mottog följande telegram från Baron Stjernwall
Walleen.

»Herrarnes härvaro nödig vid frågan om jernväg. Grefven ber
Herrarne skynda med hitresans möjliggörande. Time money.»

50 Svarar härpå: reser Thorsdag ki. 4 morgonen.

Joh. Viih. Snellman
d. 21 kl. 1 f. m.


